



**Entsprechenserklärung der Geschäftsleitung und des
Aufsichtsrats der Merck KGaA, Darmstadt, Deutschland
zu den Empfehlungen der
"Regierungskommission Deutscher Corporate Governance
Kodex"
gemäß § 161 AktG**

Geschäftsleitung und Aufsichtsrat haben nach § 161 AktG unter sinngemäßer Anwendung der Regelungen des Deutschen Corporate Governance Kodex folgende Entsprechenserklärung zu den Empfehlungen der Regierungskommission Deutscher Corporate Governance Kodex abgegeben:

„Erklärung der Geschäftsleitung und des Aufsichtsrats der Merck KGaA, Darmstadt, Deutschland zu den Empfehlungen der Regierungskommission Deutscher Corporate Governance Kodex gemäß § 161 AktG. Seit der letzten Entsprechenserklärung vom 3. Februar 2020 in der am 27. Februar 2020 ergänzten Fassung wurde den im amtlichen Teil des Bundesanzeigers bekannt gemachten Empfehlungen der Regierungskommission Deutscher Corporate Governance Kodex in der Fassung vom 7. Februar 2017 mit folgender Abweichung entsprochen:

Entgegen Ziffer 5.3.2 des Deutschen Corporate Governance Kodex hat der Aufsichtsrat keinen Prüfungsausschuss eingerichtet. Ein Prüfungsausschuss wurde jedoch in Form des Finanzausschusses im Gesellschafterrat der E. Merck KG, Darmstadt, Deutschland gebildet, der im Wesentlichen die in Ziffer 5.3.2 des Kodex beschriebenen Aufgaben wahrnimmt. Aufgrund der im Vergleich zum Aufsichtsrat einer AG beschränkten Kompetenzen des Aufsichtsrats einer KGaA ist damit den Anforderungen des Deutschen Corporate Governance Kodex Genüge getan.

Darüber hinaus hat die Merck KGaA, Darmstadt, Deutschland in der D&O-Versicherung für die Mitglieder des Aufsichtsrats seit dem 20. März 2020 keinen entsprechenden Selbstbehalt mehr vereinbart,



nachdem die relevante Empfehlung mit der aktuellen Kodexfassung vom 16. Dezember 2019 entfallen ist.

Im Hinblick auf die künftige Beachtung der aktuellen Empfehlungen der Regierungskommission Deutscher Corporate Governance Kodex erklären Geschäftsleitung und Aufsichtsrat Folgendes: Die Gesellschaft wird den Empfehlungen des Kodex in der Fassung vom 16. Dezember 2019 entsprechen."

Darmstadt, 26. Februar 2021

Für die Geschäftsleitung

Für den Aufsichtsrat

gez. Stefan Oschmann

gez. Wolfgang Büchele



**Declaration of the Executive Board and the Supervisory Board
of Merck KGaA, Darmstadt, Germany
on the recommendations of the
"Government Commission German Corporate Governance Code"
pursuant to section 161 German Stock Corporation Act
(Aktiengesetz, AktG)**

In accordance with section 161 AktG, applying the provisions of the German Corporate Governance Code correspondingly, the Executive Board and the Supervisory Board issued the following Declaration of Conformity with the recommendations of the Government Commission of the German Corporate Governance Code:

"Declaration of the Executive Board and the Supervisory Board of Merck KGaA, Darmstadt, Germany on the recommendations of the Government Commission of the German Corporate Governance Code pursuant to section 161 of the German Stock Corporation Act (AktG). Since the last Declaration of Conformity on February 3, 2020, in the version updated on February 27, 2020, we have complied with the recommendations of the Government Commission of the German Corporate Governance Code in the version dated February 7, 2017, as published in the official section of the German Federal Gazette, with the following exception:

As of March 20, 2020, Merck KGaA, Darmstadt, Germany maintained a D&O liability insurance policy for the members of the Supervisory Board which did not include a deductible in the amount as recommended by section 3.8 (2) and (3) of the German Corporate Governance Code. In comparison with the authority of a German stock corporation (Aktiengesellschaft), the authority of the Supervisory Board of Merck KGaA is relatively limited. Consequently, the steering effect of a deductible on the Supervisory Board of Merck KGaA, Darmstadt, Germany would not be achieved to the extent intended by section 3.8 (2) and (3) of the German Corporate Governance Code.



In addition, as of March 20, 2020, Merck KGaA, Darmstadt, Germany has not maintained a D&O liability insurance policy for the members of the Supervisory Board with a corresponding deductible, as the relevant recommendation was dropped in the current version of the Code dated December 16, 2019.

In view of future compliance with the current recommendations of the Government Commission of the German Corporate Governance Code, the Executive Board and the Supervisory Board declare the following: The company will comply with the recommendations of the Code in the version dated December 16, 2019."

Darmstadt, February 26, 2021

For the Executive Board

For the Supervisory Board

A blue ink signature of Stefan Oschmann.

s. Stefan Oschmann

A black ink signature of Wolfgang Büchele.

s. Wolfgang Büchele